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Koosoleku juhataja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees
Protokollija: Helle Savi, volikogu sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Aivo Värton, Margus Klaar, Lea Jõevere, Tiit Tõnts ja Helen Vettik.
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed Merike Prätz, Lehar Neve, Veiko Haugas, Rando 
Treimuth ja Raivo  Vallner.
 
Kutsututest osalesid: Mart Nilson, Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus Tsenter 
juhataja, vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, majandusnõunik Rain 
Ruusa, pearaamatupidaja Eve Sikk ning volikogu liikmed Kadri Hillak, Airi Hallik-Konnula ja 
Evelyn Tõniste.

Aivo Värton: Kuna komisjoni esimees Merike Prätz ei saanud koosolekule tulla perekondlikel 
põhjustel. Ta tegi ettepaneku, jätta päevakorrast välja 8. päevakorrapunkt, mis puudutab 
õigusaktide eelnõude koostamist, kuna tal oli soov selle päevakorrapunkti arutelu ise läbi viia, et 
oma ettepanekuid ja mõtteid jagada. 

Komisjoni liikmed olid nõus päevakorra muudatusega ja kinnitasid 8. punktilise päevakorra.

PÄEVAKORD:

1. 2020. aasta eelarve täitmine seisuga 31.07.2020
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

2. Antsla valla 2020. aasta II lisaeelarve
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

3. Antsla Vallavolikogu 23.10.2018 määruse nr 26 „Antsla  valla arengukava 2019-2030” 
muutmine (Antsla valla investeeringute kava 2021-2024)
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

4. Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020 otsuse nr 11 "Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti
Vabariigile" muutmine
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik



5. Volikogu otsuse eelnõu „Loa andmine kinnisasja omandamiseks”
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik

6. Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus Tsenter kaasfinantseerimine
Ettekandja: Mart Nilson, Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus Tsenter juhataja

7. MTÜ Urvaste Külade Selts projektitaotluse kaasfinantseerimine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

8. Muud küsimused

1. 2020. aasta eelarve täitmine seisuga 31.07.2020

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Pearaamatupidaja tutvustas:
- 7 kuu eelarve täitmise tulude aruannet (materjal antud protokolli lisana).
Tulude laekumine on 67,23%.
- 7 kuu eelarve täitmise kulude aruannet (materjal antud protokolli lisana).
7 kuu kulud on 46,90%.

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmetel küsimusi ei olnud.

Informatsioon võeti teadmiseks.

2. Antsla valla 2020. aasta II lisaeelarve

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
II Lisaeelarvega lisatakse eelarvesse sihtotstarbelised eraldised ja kulude osas viiakse sisse 
muudatused mis on tekkinud COVID 19 eriolukorraga. Majanduskulude vähenemine on seotud 
toimumata ürituste , koolituste, vähenenud hoonete ülalpidamiskulude (elektrikulu vee- ja 
kanalisatsioonikulu, õppe- ja toitlustuskulu, sõidukite ülalpidamiskulu) osas. Muudatused ühe 
tegevusala piires on seotud kulude ümber klassifitseerimisega (materjal antud protokolli lisana).

Komisjoni liikmetel küsimusi ei olnud.

Komisjoni liikmed kiitsid määruse eelnõu heaks ja tegid ettepaneku, esitada materjal volikokku.

3. Antsla Vallavolikogu 23.10.2018 määruse nr 26 „Antsla  valla arengukava 2019-2030” 
muutmine (Antsla valla investeeringute kava 2021-2024)

Aivo Värton: Eile arutati sama eelnõud arengu- ja planeerimiskomisjoni koosolekul.

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum. 
Juuni kuus toimus arenguseminar, kus kõik väljakäidud mõtted kirja pandi. 
Arengu- ja planeerimiskomisjonis investeeringute kava aastateks 2021-2024 arutati, tehti mõned 
ettepanekud, mida vallavalitsus peab arutama ja siis tullakse investeeringute kavaga volikokku.



Järgmiste aastate investeeringud sõltuvad väga palju Antsla Gümnaasiumi B-korpuse 
etapiviisilisest rekonstrueerimisest. Oleme esitanud taotluse CO2 meetmesse toetuse saamiseks.  
Positiivse rahastamise otsuse korral on planeerinud aastal 2021 Antsla Gümnaasiumi B-korpuse 
rekonstrueerimiseks 1,68 miljonit, millest 660 000 võiks tulla toetusena.
Kui toetust ei tule, siis tuleb mõelda, kuidas edasi minna. Ventilatsiooni ja kanalisatsiooni korruste 
kaupa teha ei ole võimalik.
Investeeringute kavas on palju investeeringuobjekte, millel ei ole summat taga. Tegemist on 
soovidega, mida me täita ei suuda, aga kui peaks avanema meede, kust on võimalik toetust saada, 
siis me toetust ka taotleme. 
Kuldre raamatukogu kolimine sobivamale pinnale jääb investeeringute kavast välja, kuna hetkel 
selleks vajadust ei ole. Kuldre raamatukogus sai tehtud sanitaarremont ja Kuldre lasteaias hetkel 
ruumipuudust ei ole. See oli ka arengu- ja planeerimiskomisjoni ettepanek.

Airi Hallik-Konnula: Mis sai ettepanekutest, mis tehti juuni kuus arenguseminaril?
Avo Kirsbaum: Arenguseminaril tehtud ettepanekutest osad on oma olemuselt arengukava jutustav
osa, mida volikogu ei muuda. Osad ettepanekud on sellised, mida me investeeringute kavasse ei 
kirjuta, kuna lahendus tuli juba VUNKI MANO loometalgutelt nt Lusti Lasteaia tühjalt seisva 
hooneosa kasutamise kohta. 
Investeeringute kavasse kirjutati sisse Uue-Antsla Rahvamaja sissesõidutee ja parkla 
renoveerimine, küll ilma summata esialgu ning Urvaste seltsimaja fassaadi renoveerimine.

Aivo Värton: Peale arengukava I lugemist volikogus toimub investeeringute kava avalik 
väljapanek kaks nädalat, selle aja jooksul on võimalik veel ettepanekuid esitada. 

Airi Hallik-Konnula: Palun arenguspetsialistil selle listi saata, kus on peal kõik arenguseminaril 
tehtud ettepanekud. 

Margus Klaar: Kas on tulemas ohtlike jäätmete kogumine?
Komisjoni liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks ja tegid ettepaneku, esitada määruse eelnõu 
volikogule I lugemiseks.

4. Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020 otsuse nr 11 "Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks 
Eesti Vabariigile" muutmine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Maikuu volikogu istungil võeti vastu otsus „Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti 
Vabariigile”. Puudutab see Lusti tee 1 kinnisasja. Maanteeamet taotles endale 84 m² maad, et tee 
ehituse projekti paremini ellu viia. Meiepoolne põhjendatud võõrandamise hind oli 0,24 eurot/m².
Peale otsuse saamist saatis Maanteeamet meile pika kirja, mille kohaselt nad soovivad, et maa 
võõrandamise hind oleks 0,23 eurot/m², see oleks nende arvates õiglane hind.
Antsla Vallavalitsus arutas ettepanekut ja kuna tegemist on umbes 0.80 sendiga, valmistas Antsla 
Vallavalitsus ette eelnõu, Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020. a otsuse nr 11 „„Nõusoleku andmine 
maa võõrandamiseks Eesti Vabariigile” muutmine”. 

Komisjoni liikmetel küsimusi ei olnud.

Komisjoni liikmed   tegid ettepaneku, esitada otsuse eelnõu volikogule kinnitamiseks.  



5. Volikogu otsuse eelnõu „Loa andmine kinnisasja omandamiseks”

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Kraavi külas kuulub kinnistu Mauritsahansu-Mihkla eraisikule. Eraisik soovib anda selle kinnistu 
üle enda ettevõttele JP Production OÜ-le. Kuna tegemist on üle 10 ha suuruse kinnistuga, on 
vajalik volikogu nõusolek. Tegemist on põllumajandusmaaga. Ja plaanis on põllumaa välja rentida 
FIE-le, kes tegeleb põllumajandusega. 

Komisjoni liikmetel küsimusi ei olnud.

Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, esitada otsuse eelnõu volikogule kinnitamiseks.

6. Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus Tsenter kaasfinantseerimine

Ettekandega esines Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus Tsenter juhataja Mart 
Nilson, kes tutvustas ennast ja Tsentri tegevust.

Aivo Värton: Kas nt Valga maakonna Otepää valla firma maksab sama tariifiga teenuse eest, nagu 
Antsla valla firma?
Mart Nilson: Põhimõtteliselt küll.
Aivo Värton: Valga maakond ei toeta Tsentri tegevust, Võru maakonna omavalitsused toetavad, 
aga hind on kõikidele üks? Mis mõte siis toetamisel on? 
Mart Nilson: Kohalikel on mõningad eelised.
Aivo Värton: Valgamaa omavalitsused ei hakka ennem Tsentri tegevust toetama, kui tekib hinna 
erinevus. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, vallavalitsusel eelnõu volikogule ette valmistada ja volikogu 
liikmed otsustavad, kas toetavad või mitte. 

7. MTÜ Urvaste Külade Selts projektitaotluse kaasfinantseerimine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
MTÜ Urvaste Külade Selts projektitaotlust arutati juunikuu ühiskomisjoni koosolekul. Arutelu 
teemaks oli, miks aknad restaureeritakse, mitte ei tellita uusi pakettaknaid kogu majale.
Airi Hallik-Konnula oli koosolekul ja selgitas asjaolusid. 
Põllumajanduse registrite ja informatsiooni ameti 30.06.2020. a otsusega määrati MTÜ-le Urvaste 
Külade Selts toetust 36 733,50 eurot.
Projekti planeeritud maksumuseks on 40 815,50 eurot. Sellest Antsla valla toetus 4081,50 eurot 
ning Urvaste Külade Seltsi omafinantseering 81,50 eurot. 
Täiendavalt küsitakse Antsla vallalt toetust 2918,50 eurot, mis on vajalik aknapõskede 
taastamiseks, millega ei oldud hinna pakkumise hetkel arvestatud. Toetusega kavandatud tööde 
käigus renoveeritakse 6 esifassaadi akent ja 15 tagafassaadi akent. Teostatakse akende vanade 
värvikihtide eemaldamine, lagunenud aknaosade asendamine, kittimine ja tihendite paigaldamine. 
Eesmärk on suurendada hoone energiatõhusust ning säilitada ajalooline koolihoone originaalsel 
kujul, suurendades sel viisil piirkonna miljööväärtust ning seltsimaja ruumide kasutatavust ja 
külaliste hulka.



Vallavalitsus arutas täiendava toetuse andmist. Vallavalitsuse liikmed jäid eriarvamusele, enamus 
toetas täiendavate vahendite eraldamist. 

Aivo Värton: Ehitushinnad on praegu läinud palju soodsamaks. Kas oled võtnud mitmelt 
ehitusfirmalt pakkumised?
Airi Hallik-Konnula: PRIA-sse esitamiseks sai võetud pakkumine kolmelt ehitusfirmalt. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikokku.

8. Muud küsimused

Eve Sikk: 2018. aastal alustati projektiga Lusti tee 1 „ Kobela tööstusalaga piirneva taristu 
rekonstrueerimine” mille toetuse osa Ettevõtluse Arendamise Sihtasutuselt oli 217 849.49 eurot.
Projekt on lõpetatud ja abikõlblik toetuse suurus  on 197 097.95 eurot. Toetuse vähenemine  
summas 20751,14 eurot ei puuduta eelarvet, tegemist on tekkepõhise kulu kandega. Nõude 
vähenemine kajastub 2020 aasta aruandes toetuse vähenemise kuluna.

Evelyn Tõniste: Mis on see põhjus, et see summa osutus abikõlbulikuks?
Eve Sikk: Üks punkt hankelepingus ei vastanud hanke nõuetele.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Aivo Värton Helle Savi
eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees volikogu sekretär-registripidaja


